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ظرفیت جنوب تهران برای کاشت چوب
رئیس سازمان مدیریت بحران کشور مطرح کرد؛

رئیس ســازمان مدیریت بحران کشــور گفت: کشــور با بحران 
کمبود چوب مواجه است و می توان در جنوب تهران چوب کاشت.
محمد حسن نامی رئیس سازمان مدیریت بحران کشور همزمان 
بــا یازدهمین شــنبه های امید و افتخار در آئیــن بهره برداری از 
پروژه های توســعه و نگهداشت شــبکه اصلی مدیریت آب های 
ســطحی مرکز و غرب تهران با اشــاره به تغیرات اقلیمی گفت: 

در آینده روز بــه روز با مخاطرات و بارندگی های بی موقع مواجه 
خواهیم بود.

وی ادامــه داد: بــر اثر بارندگی هــای مرداد ۱۷۰ هــزار هکتار 
زمین های کشــاورزی، ۸ هزار کیلومتر راه و شبکه های آب و برق 

و گاز آسیب دید.
نامی گفت: امروز در کشــور ۵۵ میلیون چوب احتیاج است که 

۱۵ میلیون آن از خارج وارد می شود اما می توان همین چوب ها 
را در جنوب تهران کاشــت و این کار عــاوه بر آنکه منجر به 
بهبود هوا و محیط تهران می شــود مشــکل کمبود چوب را نیز 

می کند. برطرف 
رئیس سازمان مدیریت بحران کشور گفت: عاوه بر جمع آوری 

آب های سطحی باید آنها را به چرخه بازگردانیم.

جامعه

خبر

دبیر شــبکه های مردم نهاد محیط زیست کشور و متخصص حوزه 
پســماند بااشاره به ردپای اقتصاد سیاه مافیای زباله در توده گاز متان 
جنوب تهران گفت: نقطه ای که شــهرداری باید به آن نگاه کند پیش 
از آنکه آرادکوه باشــد، در درون خود شهرداری ها است. مشکل درون 
مراوداتی اســت که بیــن بخش هایی از این نهــاد و مجموعه های 
مدیریت پســماند خارج از شهرداری وجود دارد و باید شناسایی شود. 
به عبارتی همان گلوگاه هایی که از این مســیر ثروت اندوزی می کنند 

اجازه نمی دهند سیستم اجرایی درست کار کند.
محمد الموتی، در واکنش به گزارش ناســا درباره توده ۵ کیلومتری 
گاز متان در جنوب شــهر تهران اظهار کرد: یکی از مســائلی بسیار 
عجیب درباره این گزارش، تکذیب شهرداری تهران است. شهرداری 
گفته است که اگر قرار بود چنین پدیده ای وجود داشته باشد چرا پیش  
از این درباره این موضوع صحبت نشــده اســت؟ این در حالیست که 
پاسخ به این ســوال بسیار ساده اســت. در تمام دنیا اعام شده که 
سیستم طیف ســنج جدیدی که راه اندازی و اســتفاده شده از یک تا 
دو ماهه گذشــته شــروع به کار کرده و مربوط به سال ۲۰۲۲ است. 
این قابلیت طبیعتا حتی ســال گذشته وجود نداشته است چه رسد به 
ســال های قبل از آن. بدین جهت این ابزار، سیستم و فناوری جدید 
با تمرکز بر پیدا کردن نقاط داغ متان توانســته چنین کشــفی را به 

جهانیان ارایه دهد.
وی افزود: متاســفانه آن چیزی که بدون این طیف ســنج و چنین 
امکانی همواره در این ســال ها گفته می شــد، اکنون زمینه و مرجع 

علمی نیز پیدا کرده است.
دبیر شبکه های مردم نهاد محیط زیست و منابع طبیعی کشور درباره 
واکنش شــهرداری ها خاظرنشان کرد: تکذیب این موضوع مسئله ای 
کارشناسی و فنی نیست. بهتر است به جای اینکه به طور مستقیم بروز 
این پدیده را تکذیب کنیم، با احتیاط تا زمان بررسی  و مشاهده اسناد 

جدیدتر اظهارنظر کنیم.
وی افزود: بخشــی از اطاعات گزارش ناسا انحصارا متعلق به این 
اداره کل است اما اگر بتوان با مراودات علمی و از طریق مراجع علمی 
داخلی یا منطقه ای درخواست کرد تا این اطاعات در اختیارمان قرار 
گیرد به نتایج بهتر با بررسی جزئیات بیشتر می رسیم. ناسا تنها بخش 

اندکی را برای مطالعه در اختیار عموم قرار می دهد.
الموتی خاطرنشان کرد که اصل قضیه را نمی توان تکذیب کرد، چه 

بسا تایید آن اکنون وزن بیشتری خواهد داشت.
الموتی با اشاره به میزان دپوی زباله در ایران به ویژه تهران گفت: به 

دلیل نوع زندگی ما ایرانی ها، این میزان از دپوی زباله  تر که درصد تر 
بودن شان بسیار بالا است قطعا گاز متان تولید می کند.

وی درباره سایت آرادکوه در جنوب شهر تهران اظهارکرد: این سایت 
۶۰ تا ۷۰ ســال است که کار می کند و فناوری جمع آوری و سوزاندن 
این گاز را نیز ندارد. بدین جهت مســلما این گاز خود را به شکل یک 
ستون ابر متانی به قطر ۵ کیلومتر نشان می دهد. به عبارتی این ستون 
رصد شده کاما ادعاهای قبلی کارشناسان این حوزه را ثابت می کند.
این متخصص حوزه پســماند افزود: ضمن اینکه ســازمان حفاظت 
محیط زیســت نیز عما این موضوع را پذیرفته  است. دفتر مدیریت 
پســماند ســازمان حفاظت محیط زیســت برای ما به عنوان مرجع 
تخصصی این حوزه طبیعتا تایید این موضوع اســت این در حالیست 

که شهرداری ها این موضوع را قبول نمی کنند.
الموتی ضمن اشــاره به اینکه ســایت دفع زباله آرادکوه، خود یک 
مسئله اساسی اســت اما بروز چنین پدیده ای را تنها ناشی از آرادکوه 
ندانســت و توضیح داد: سیســتم جزیره های حرارتی، سیستم خاص 
گردش هوا در ســطح و ارتفاع و تاسیســات موجود در جنوب تهران 
عمدتا  یکی از محصولات جانبی تولید گاز متان هســتند. به عبارتی 
انبوه کشتارگاه ها و دامداری هایی که در جنوب تهران هستند در یک 

مساحت بسیار بزرگ تر از آنچه که ما از آرادکوه مدنظر داریم باعث به 
وجود آوردن این توده گاز شده اند.

وی به دلایل متعدد مجتمع شدن توده گاز متان اشاره کرد و گفت: 
به علت گــردش هوا، بادهای عبوری و ... گاز متان به شــکل توده 
در جنوب شــهر مجتمع شده اســت. این پدیده دو عامل اصلی دارد؛ 
اول تولیــد گاز از شــیرابه ها و زباله تر که قابلیت ســوزاندن به دلیل 
کهنه بودن تاسیســات در منطقه دفع زباله آرادکوه ندارند و دوم انبوه 
دامداری های جنوب شهر تهران در شهرستان های ورامین، شهر ری 
و ... باعث تجمع این گاز شــده اند چراکه یکی از خروجی های اساسی 

از دامداری ها، گاز متان است.
دبیر شبکه های مردم نهاد محیط زیست و منابع طبیعی کشور درباره 
رخ ندادن این چنین هدف گذاری در مســئله دوم تاکید کرد: علت رخ 
ندادن این اتفاق این اســت که این بویی که به مشــام می رسد بیش 
از بوی متان، بوی فســاد اســت. در حداقل یک دهه گذشــته آنچه 
اجازه نمی دهد ما اراده هایی را در سطوح تصمیم گیری و تصمیم سازی 
برای حل مســئله پسماند شاهد باشیم، همین است. تمام این اراده ها 
نتیجه ای جز شکســت نداشته اســت. عوامل شکست، مجموعه ای 
هســتند که اجازه نمی دهند برنامه ها به نتیجه برســند یا درست اجرا 

شوند.
لزوم اخذ تصمیمی اساسی برای آرادکوه

وی خاطرنشــان کرد: پیدا کــردن مکانی که واقعا بتوان سیســتم 
لندفیل )محل دفن زباله( را در آن درســت انجام داد تا نفوذ شیرابه به 
آبخوان ها صورت نگیرد، بســیار با محدودیت مواجه است. به عبارتی 
جانمایی آرادکوه شــاید ۷۰ ســال پیش صورت گرفته باشد اما تقریبا 
انتخابی بی نقص بوده چراکه کمتریــن ضربه را به آبخوان ها می زند 
اما قطعا دیگر با ایــن روش نمی تواند ادامه دهد. در نتیجه باید برای 
آرادکوه یک تصمیم اساســی بگیریم و این تصمیم تا زمانی که بوی 

فساد می آید، بسیار سخت است.
مافیای پسماند عامل مدیریت نادرست پسماند

این متخصص حوزه پسماند باتوجه به سیستم مدیریت پسماند در دو 
دهه اخیر تصریح کرد: این سیستم دارای یک شبکه پیچیده ای است. 
بر گنج نهانی نشســته و از پسماند تولیدی مردم درحال ثروت اندوزی 
است. افراد این شــبکه به حفظ این شبکه و فرآیندی که آن را زنده 
نگــه دارد، کمک می کنند. بــه عبارتی از لحظه  تولیــد کارخانه ای 
محصول تا تولید پســماند در خانه ها، فروشــگاه ها، تفکیک از مبدأ، 
پردازش و انتقال هر کدام را بخواهیم به سمت بهبود ببریم، به اقتصاد 

سیاه این شبکه فاسد ضربه زده ایم .
وی افزود: این شــبکه تا مدت زمانی می توانند به اقدامات خود ادامه 
دهند چون طبیعت همواره از ما و هر شــبکه  فاســدی قوی تر است 
بنابراین طبیعت حضور خود را به این شــکل و انباشت توده گاز متانی 
که بوی نامطبوع کشــنده را متصاعد می کند، به ما نشــان می دهد و 
اینجاست که مسئولان، تصمیم سازان و سیاست گذاران ناگهان متوجه 
سیستمی خواهند شد که حداقل در این دو دهه داشته کار می کرده اما 
تازه بوی خود را نشــان داده است. متوجه فریاد کارشناسانی می شوند 
که ســال ها این موضوع را مطرح کرده اند. این شبکه به هم پیوسته 
آن چنــان از هم همدیگر پشــتیبانی می کنند که تصمیمات درســت 
نیز در سلســله مراتب خود دچار شکســت و فراموشی می شود یا به 
شکل دیگری اجرا می شــوند که نتیجه ای ناگوار دارد. مسئولان نیز 
با مشاهده ظاهر تصمیم گرفته شــده از فکر آن خارج و دوباره دچار 

سرگردانی می شوند.
شــهرداری تهران در این حوزه به یک استیصال رسیده  اما نقطه ای 
که شــهرداری تهران باید به آن نگاه کند پیش از آنکه آرادکوه باشد، 
در درون خود شــهرداری ها است. مشــکل درون مراوداتی است که 
بین بخش هایی از این نهاد و مجموعه های مدیریت پســماند خارج از 

شهرداری وجود دارد و باید شناسایی شود.الموتی ضمن اشاره به اینکه 
ما راهی جز سرمایه گذاری جدی و همزمان در تمام مراحل شش گانه 
مدیریت پسماند از تولید، تفکیک، انتقال، پردازش، دفع و دفن نداریم، 
تاکید: نقطه هایی را که جلوی موفقیت هر یک از این سرمایه گذاری ها 
را می گیرد، را باید پیدا کنیم و پیش از آنکه دوباره دچار شکست شوند، 

جلوی آن را بگیریم.
به گفته این متخصص حوزه پســماند، در این زمینه باید انصاف نیز 
داشت چراکه حداقل در یک دهه گذشته تاش های بسیاری صورت 
گرفت تا جلوی آشــفتگی دراین حوزه گرفته شــود اما به علل ذکر 
شــده این تصمیم ها به شکســت انجام شــد و مدیران ما دچار یک 
یاس مدیریتی شــدند. شهرداری تهران نیز واقعا در این حوزه به یک 
استیصال رسیده اما نقطه ای که شهرداری تهران باید به آن نگاه کند 
پیش از آنکه آرادکوه باشــد، در درون خود شهرداری ها است. مشکل 
درون مراوداتی اســت که بین بخش هایی از این نهاد و مجموعه های 
مدیریت پســماند خارج از شهرداری وجود دارد و باید شناسایی شود. 
به عبارتی همان گلوگاه هایی که از این مســیر ثروت اندوزی می کنند 
و اجازه نمی دهند، سیســتم اجرایی درســت کار کند. پس از توجه به 
این فســادی که در بوی متان خود را نشــان داده است، می توان با 
ســرمایه گذاری به طــور همزمان در همه این مراحــل در یک تا دو 
دهه آینده موفق شــد تا واقعا مسئله ای به نام پسماند نداشته باشیم یا 
حداقل پسماند جزو مسائل مان نباشد و موضوعی مدیریت شده باشد.
وی خاطرنشــان کرد: به طور کلی ما در حوزه مدیریتی در سایت های 
متعدد در شــهرهای بزرگ با دو مشــکل عمده مواجه هستیم. ابتدا با 
انبوهــی از تولید زباله ها که می تــوان در کم ترین حالت آن ها را نصف 
کــرد. به عبارتی ۷۰۰۰ تن زباله تهران را می توان به اقداماتی در حوزه 
تفکیک و تولید به ۳۵۰۰ تن رســاند. بدین ترتیب مدیران شهرداری ها  
با یک زباله جمع آوری شــده بسیار بالاتر از حد استاندارد مواجه هستند  
مشــکل بعــدی گرفتاری در پیدا کــردن مکان مناســب برای دپوی 
زباله ها با توجه به نوع قرار گرفتن آبخوان ها و حوضه های آبریز اســت. 
محل های دفن زباله را مانند اروپا، آمریکا و جنوب شــرق آسیا باید در 
بالاترین حد استاندارد طراحی و اجرا کرد تا نشتی شیرابه نداشته باشیم.

الموتی تاکید کرد: این مســئله به طور مســتقیم با ســامت انسان 
رابطه دارد و جای شوخی ندارد. مدیریت پسماند و پساب یک مسئله 
اولویت دار اســت که می تواند در کل کشــور تبدیل به بحران درجه 
یک  شــود و اگر به مرحله ای برسیم که اعتبارات واقعی تعیین شود و 

شهرداری ها در تنگنا نباشند، بحران حل می شود.

کدام داوطلبان بعد از قبولی در کنکور 
نمی توانند وارد دانشگاه شوند؟

معاون امور آزمون های ســازمان سنجش دلایل عدم پذیرش برخی 
کنکوری ها در دانشگاه بعد از قبولی در آزمون سراسری را تشریح کرد.

حســن مروتی در خصوص سایر عواملی که به جز تقلب مانع ثبت نام 
کنکوری ها در دانشــگاه بعد از قبولی در آزمون می شــود، توضیح داد: 
داوطلبانی که معدل شان را درست ذکر نکرده اند، دسته ای دیگر از این 
داوطلبان هستند، قاعدتا براساس معدل غلطی که ثبت کرده اند، جای 
فرد دیگری قرار گرفته اند و این بعد از تقلب یکی از مســائلی است که 
ثبت نام یک داوطلب را با مشکاتی مواجه می کند. ما کاری که برای 
این افراد می کنیم بررسی مجدد وضعیت شان است و اگر با معدل حقیقی 
خود در همان رشــته و دانشگاهی که با معدل اشتباه قبول شده اند، باز 
هم امکان قبول شدن داشته باشند، می گوییم اشکالی ندارد و داوطلب 
می تواند به تحصیلش ادامه دهــد، اما اگر فرد دیگری معدلی بالاتر از 
فردی که معدلش را غلط ثبت کرده برای آن رشــته و دانشگاه وجود 
داشت و به واسطه اینکه داوطلب به خاف معدلش را بالاتر از واقعیت 
زده و آن فرد نتوانســته در رشته و دانشگاه مورد نظر قبول شود، حق 
می گویــد، فردی که معدل خاف حقیقت ثبت کرده، باید جایش را به 
آن فــرد بدهد. مروتی در ادامه گفت: ما کمک دیگری هم به این افراد 
کرده ایم و این افراد را در سایر رشته ها سنجیده ایم و اگر در رشته دیگری 
برایشان امکان قبولی هســت می توانند در آن رشته ثبت نام و شرکت 
کنند.   او در پاســخ به این سوال که اگر داوطلبی معدلش را کمتر زده 
باشد باید چه کاری انجام دهد؟ توضیح داد: واقعیت این است که چنین 
مواردی واقعا وجود ندارد و اگر باشد هم خیلی کم است، اما در این موارد 
بررسی می کنیم و اگر داوطلب با معدل واقعی خود که بالاتر از چیزی 
است که ثبت کرده در جای بالاتری قبول شده باشد به همین ترتیبی 

که در مورد اول گفتم به او هم کمک می کنیم. 
معاون امور آزمون های سازمان سنجش آموزش در خصوص بازه زمانی 
که چنین داوطلبانی فرصت دارند مشکل شان را حل کنند نیز توضیح داد: 
ما پرتالی برای دانشگاه ها باز می کنیم و این افراد وقتی برای ثبت نام به 
دانشگاه قبولی می روند، باید مدارک شان را ارائه دهند و به محض اینکه 
مدرک ارائه دادند، ما بافاصله ظرف یک یا دو روز، مدارک را بررســی 
می کنیم و اگر اشتباهی در معدل باشد، مراحلی که گفتم باید طی شود. 
این مقام مسئول درخصوص نحوه و مبنای شناسایی تقلب های کنکور 
این طور توضیح داد: ما دو نوع تقلب داریم؛ در نوع اول فرد وسایل تقلب، 
وسایل ارتباطی و یادداشت و… جاسازی و همراه خود آورده است. نوع 
دوم تقلب اینگونه اســت که رتبه فرد در آزمون سراسری با سوابق او 
نمی خواند. به طور مثال زبان انگلیسی را در دیپلم ۵ گرفته بعد در کنکور 
۸۰ درصد زده است، خب اگر تقلبی نباشد که چنین چیزی امکان ندارد! 
او افــزود: البته ما به صورت حرفه ای با گروه های فنی همه ابعاد را به 
دقت بررسی می کنیم و به این دسته از داوطلبان می گوییم شما درست 
می گویید و فقط باید در آزمون مجدد رفع شــبهه شرکت کنید. اگر ۳۰ 
درصــد هم بزنید ما قبول می کنیم. پس ما واقعا در مورد این داوطلبان 
انصاف به خرج می دهیم.تازه ما اول گفتیم نصف درصد قبلی را بزند، اما 
باز آن را پایین آوردیم و گفتیم ۳۰ درصد از میزان درصدی که کســب 
کرده اند را درست بزنند قبول شان می کنیم.  مروتی ادامه داد: داوطلبی 
داریم کــه ۹۰ درصد ریاضی زده که اســتاد ریاضی هم نمی تواند ۹۰ 
درصد ریاضی کنکور را بزنــد، حالا برفرض داوطلبی این کار را کرده، 
آفرین بر او که توانسته مثا با یک سال درس خواندن چنین درصدی 
بزند. حالا ما از او می خواهیم به ما ثابت کند که واقعا توانســته در یک 
ســال به این توانایی برســد که ریاضی کنکور را ۹۰ درصد بزند که با 
سوابق تحصیلی اش همخوانی ندارد و برای اثبات آن می خواهیم فقط 
۳۰ درصــد از ۹۰ درصدی که در کنکور زده را در آزمون رفع شــبهه 
درست بزند، بعد ما او را قبول می کنیم. اگر فرد واقعا خودش ۹۰ درصد 
در کنکور درست زده باشد، ۱۰ سال دیگر هم بگذرد می تواند لااقل ۳۰ 
درصد از آن ۹۰ درصد را درست بزند. اما می بینیم که فرد در آزمون رفع 

شبه یکدفعه به درصد منفی می رسد!

بوی فساد در پس توده گاز متان جنوب تهران

مافیای پسماند عامل مدیریت نادرست پسماند

یک جمعیت شناس با اشاره به افزایش حدود یک 
میلیــون نفری زنان خانه دار در ســال ۱۴۰۰ و به 
نسبت سال ۱۳۹۵، آمار این زنان را ۲۱ میلیون نفر 
اعام کرد و در خصوص ضــرورت توجه به بیمه 
زنان خانه دار، گفت: بســیاری از زنان خانه دار در 
کار غیر رســمی اشتغال دارند و تحت پوشش هیچ 

بیمه ای نیستند که باید به این امر توجه کرد.
شــها کاظمی پور، با اســتناد به آمارهای سال 
۱۴۰۰ در خصــوص جمعیت زنــان خانه دار اظهار 
کــرد: مطابق با آمارهای ســال ۱۴۰۰ تعداد زنان 
خانه دار ۲۱ میلیون نفر است که این رقم به نسبت 
ســال ۱۳۹۵ حدود یک میلیون نفــر افزایش پیدا 

کرده است.
ترس از »مالیات« از دلایل خانه دار 

معرفی شدن زنان
وی میانگین ســنی زنان خانه دار ایرانی را حدود 
۴۰ سال دانست و افزود: در آمارگیری ها وقتی زنی 
همسر نیز ندارد و خانواری »زن سرپرست« است، 
خود را خانه دار اعام می کند و از این رو می توان 

گفت میانگین ســنی زنان خانه دار حدودا ۴۰ سال 
باید باشــد. با این وجود از هر رنج ســنی در زنان 

خانه دار وجود دارد.
به گفته این جمعیت شــناس، ۲.۵ درصد از زنان 
۱۰ تا ۱۴ ســاله، ۲۳ درصد از زنان ۱۵ تا ۱۹ ساله، 
۵۰ درصد از زنان ۲۰ تا ۲۴ ساله و ۸۰ درصد زنان 

۵۰ سال به بالا خود را خانه دار معرفی کرده اند.
کاظمی پور با بیان اینکه در سال ۱۴۰۰ جمعیت 
زنان ۱۰ ســاله به بالا ۳۵ میلیون نفر بوده اســت 
کــه ۶۰ درصد این جمعیت یا بــه تعبیر دیگر، ۲۱ 
میلیون نفر از این جمعیت خانه دار هســتند، ادامه 
داد: ۱۲ درصد از این جمعیت شــاغل و ۲۰ درصد 
نیز محصل اند. با این وجود اشتغال زنان بیشتر از 
۱۲ درصد است چراکه بسیاری از زنان در ایران در 
کار غیر رسمی مشغول هستند. برای مثال درحالی 
زنان مشــغول در کار کشاورزی به ویژه در مناطق 
محروم خود را خانه دار معرفی می کنند که این زنان 
در اقتصاد خانوار مشــارکت دارند. حتی در شهرها 
نیز بســیاری از زنانی که خــود را خانه دار معرفی 

می کنند مشغول فعالیتهایی نظیر خیاطی در خانه، 
آرایشگری در خانه و... هستند و برای اینکه مجوز 
ندارند و یا به دلیل ترس از مالیات خود را خانه دار 

معرفی می کنند.
 ۱۸ درصد زنانه خانه داری 

»بیسواد« هستند
وی همچنیــن عنوان کرد کــه ۱۸ درصد از این 
۲۱ میلیــون نفر زن خانه دار، بی ســواد هســتند. 
همچنین ۱۷ درصد دارای تحصیات ابتدایی، ۱۲ 
درصد دارای تحصیات راهنمایی، ۹ درصد دارای 
تحصیات متوســطه، ۲۳ درصد دارای تحصیات 
دیپلم و ۲۰ درصد دارای تحصیات عالی هســتند 
که البته رنج ســنی این زنان از ۱۰ سال تا بالای 

۶۵ سال را شامل می شود.
 پیش بینی »متاهل« بودن 

۸۰ درصد زنان خانه دار
این جمعیت شــناس در پاســخ به این سوال که 
آیــا متاهل یا مجرد بودن این زنــان خانه دار نیز 
مشخص  است؟، توضیح داد: مشخص نیست چند 

درصد این زنان خانه دار مجرد هســتند اما به نظر 
می رســد ۸۰ درصد آنها متاهل و ۲۰ درصد مجرد 
باشــند. حدود ۵ درصد این زنان جوان و دخترانی 
هســتند که ازدواج نکرده، شغلی ندارند و در منزل 
پدری ســاکن اند و با این وجود خــود را خانه دار 
معرفی کرده اند. درواقــع ۲۰ درصد از این زنان یا 
طاق گرفته اند و یا در اثر فوت بی همسر شده اند و 

یا اصا ازدواج نکرده اند.

کاظمی پور در پایان ســخنان خــود تاکید کرد: 
در خصوص بیمه زنان خانه دار که چندین ســال 
است بر آن تاکید می شود باید توجه بیشتری کرد. 
بیمه زنان خانه دار باید حتمــا برای زنان خانه دار 
چه آنهایی کــه در خانه از فرزندان خود نگهداری 
می کننــد و چه آنهایی که در بخش غیر رســمی 
مشــغول به کاراند و یا در بخش کشاورزی و غیره 

به اقتصاد خانه کمک می کنند، باید اجرایی شود.

وجود ۲۱ میلیون زن »خانه دار« در کشور
 ۵۰ درصد ۲۰ تا ۲۴ ساله ها خانه دار هستند؛

وزیر بهداشت با اشاره به اینکه آنفلوآنزا 
کاهش یافته است گفت:خوشبختانه یک 
هفته ای می شــود کــه آنفلوآنزا فروکش 
کرده اســت.بهرام عین اللهی با اشاره به 
مصوبات شــورای عالی ســامت گفت: 
این شورا بعد از ۵ سال و با حضور رئیس 
جمهور و شــش نفر از وزرا و بسیاری از 
کارشناســان برگزار شــد. اولویت جلسه 
امروز را به موضــوع اورژانس اختصاص 

دادیم مقرر شــد ۱۵ درصد در سال به آمبولانس های فرسوده اضافه شود همچنین در 
خصوص پرسنل نیز تصمیمات خوبی اتخاذ شد.

مشــکل در خصوص پایگاه هــای اورژانس داریم و قرار شــد در اتوبان ها مکان هایی 
خاص اختصاص داده شــود کمک های اولیه در کتب درسی دیده شود وظایف هر یک 
از وزارتخانه ها در مورد نیز در خصوص اورژانس مشــخص شــد.وزیر بهداشت افزود: 
جلسه ســتاد کرونا نیز قبل از این شورا برگزار شد و خوشبختانه دوماه است آمار مرگ 
و میر کرونا زیر ۱۰ نفر اســت و برخی از روزها صفر بوده اســت در حالی که در آمریکا 
بــالای ۲۰۰ و اروپا بالای ۱۰۰ نفر مرگ و میــر داریم و موج کرونا در ژاپن و کره در 
حال افزایش است. وی گفت: پیشنهادم این است که مردمی که واکسیناسیون را جدی 
بگیرند و امسال دوز یادآور زده شود. همچنین با توجه به بازگشایی مدارس و دانشگاه ها 
زدن ماسک همچنان ضرورت دارد. عین اللهی به موضوع جام جهانی و سفرها به قطر 
اشاره و تصریح کرد: جام جهانی را در پیش داریم و قطعاً مردم زیادی از سراسر دنیا به 
قطر ســفر خواهند کرد و به همین دلیل، خطر افزایش کرونا در جام جهانی وجود دارد. 
دبیر شــورای عالی سامت در ادامه با اشاره به بیماری آنفولانزا گفت: خوشبختانه یک 

هفته ای می شود که آنفولانزا فروکش کرده است.
وزارت بهداشــت در خصوص سایر برنامه های این ســتاد و وزارت بهداشت گفت: به 

دنبال افزایش مراکز درمانی سرطانی هستیم.

وزیر بهداشت: 
موج آنفلوانزا فروکش کرده است

سخنگوی ســازمان انتقال خون ایران با 
اشاره به نبود کمبود خون در ایران آخرین 
وضعیت اهدای خون در کشــور را اعام 
کرد. عباس صداقت ســخنگوی سازمان 
انتقــال خون در رابطه بــا وضعیت ذخایر 
خونی در کشور اظهار کرد: در حال حاضر 
هیچ کمبود خونی در هیچ استانی از کشور 
وجود نــدارد. صداقت همچنیــن با بیان 
اینکه در ۷ ماهه ابتدایی سال جاری حدود 

یک میلیون و ۶۲۵ هزار نفر از هموطنان به مراکز اهدای خون سراســر کشــور مراجعه 
کرده انــد، گفت: از این تعداد، حدود یک میلیــون و ۳۱۰ هزار نفر موفق به اهدای خون 
شدند. سخنگوی ســازمان انتقال خون در ادامه با اشاره به احساس مسؤولیت هموطنان 
نوع دوســت و اهداکنندگان ســازمان انتقال خون ایران گفت: در ۷ ماهه نخست سال 
جــاری، حدود ۴ میلیون واحد محصولات و فراورده های خــون مورد نیاز مراکز درمانی 
کشور فراوری و تأمین شد که بدین ترتیب، شبکه ملی خون رسانی کشور در این شاخص 
رشــدی حدود ۱۱.۷۶ درصدی را نســبت به مدت مشابه سال گذشته کسب کرده است. 
صداقت افزود: استان های خراسان شمالی، کردستان، کهکیلویه و بویراحمد و همدان به 
ترتیــب با بیش از ۳۷ درصد، نزدیک به ۳۱ درصــد، نزدیک به ۲۶ درصد و بیش از ۲۵ 
درصد بیشترین رشد شاخص اهدای خون را نسبت به سایر استان های کشور در ۷ ماهه 
ابتدای سال جاری نسبت به همین بازه زمانی در سال گذشته، به خود اختصاص داده اند. 
سخنگوی ســازمان همچنین اعام کرد: در اســتان تهران نیز شاهد رشد ۲۲ درصدی 
شــاخص اهدای خون در ۷ ماه اول سال جاری نســبت به مدت مشابه در سال گذشته 
بوده ایم. صداقت همچنین اعام کرد: در ۷ ماه اول ســال جاری حدود ۲۰۶ هزار نفر از 
اهداکننــدگان خون، اهداکننده بار اول بوده اند که حــدود ۱۶ درصد از کل موارد اهدای 
خون را در طی این مدت شامل می گردند. بر همین اساس در همین بازه زمانی حدود ۸۴ 

درصد از اهداکنندگان را، اهداکنندگان مستمر و باسابقه تشکیل داده اند.

رشد 11/76 درصدی خون رسانی؛ 
ایران کمبود خون ندارد

شهردار تهران گفت: امسال بنای افتتاح 
هزار و ۵۰۰ هکتار فضای سبز را داریم .

علیرضا زاکانی شــهردار تهران همزمان 
با یازدهمین شــنبه های امید و افتخار در 
آئین بهره برداری از پروژه های توسعه و 
نگهداشت شبکه اصلی مدیریت آب های 
سطحی مرکز و غرب تهران با بیان اینکه 
تهران از لحاظ حوادث مترقبه مورد توجه 
است گفت: ۳ گسل فعال و ۱۲ هزار بافت 

فرسوده در تهران وجود دارد و باید این تهدید هارا ازبین برد.
وی با اشــاره به خطر ســیاب تهران گفت: در گذشته سیاب ها فاجعه در تهران رخ 
می دادند اما امروز بالغ بر ۵۳۰ کیلومتر شبکه آب های سطحی ایجاد شده است و ۱۷۰ 

کیلومتر آن باقی مانده است.
زاکانی تصریح کرد: ۴۷ نقطه گلوگاهی ســیاب های تهران مشــخص شدند که ۱۲ 
نقطــه رتبه یک، ۱۵ نقطه رتبه ۲ و مابقی در رتبه ۳ قرار داشــتند و افتتاحی که امروز 

صورت گرفت از گلوگاه های رتبه اول بود.
شــهردار تهران تصریح کرد: طوفان و فرونشســت زمین هم در دستور کار مجموعه 

مدیریت بحران قرار گرفته است تا بتوانیم ایمنی را به شهروندان خود ارائه دهیم.
زاکانی تصریح کرد: سال گذشته ۲۵۰ هکتار فضای سبز را در ۱۰ نقطه افتتاح کردیم 

و امسال بنای افتتاح هزار و ۵۰۰ هکتار فضای سبز را داریم.
شهردار تهران گفت: تفاهم نامه ای را با وزارت نیرو به امضا خواهیم رساند که در بستر 
آن تمام آب های ســطحی را از طریق بازچرخانی بتوانیــم تأمین کنیم و به دنبال این 

هستیم که تهران را در حوزه آب تقویت کنیم.
وی تصریح کرد: بخش عمده ای از آب تهران در حال هدر رفت اســت و باید فرهنگ 
درست استفاده کردن آب اهمیت بســزایی دارد و باید زمینه های جلوگیری از مصرف 

بی رویه آب ایجاد شود.

 افتتاح 1500 هکتار 
فضای سبز تا پایان سال


